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«Նժար», 2003թ., 72 էջ։
2002
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доклада на Международной конференции в Батуми, 9-10 сентября 2016 г.
G. Harutyunyan. Transtological Peculiarities of Guaranteeing the Supremacy of Constitution. Theses of the 
report presented at the International Conference in Batumi, 9-10 September 2016.

160. ՀՀ Սահմանադրության օրվան նվիրված հանդիսությանը ՀՀ ՍԴ նախագահ Գ. 
Հարությունյանի ելույթի տեքստը: Երեւան, 1 հուլիսի 2016թ.
Текст выступления Г. Арутюняна на приеме, посвященном Дню Конституции Республики Армения. 
Ереван, 1 июля 2016г.
Text of the speech of G. Harutyunyan at the reception dedicated to the Constitution Day of the Republic of 
Armenia. Yerevan, July 1, 2016.

161. ՀՀ սահմանադրական դատարանի ստեղծման 20-ամյակի հանդիսությանը ՀՀ ՍԴ 
նախագահ Գ. Հարությունյանի ելույթի տեքստը: Երեւան, 5 փետրվարի 2016թ.
Tекст выступления Председателя КС РА Г. Арутюняна по случаю 20-летия Конституционного Суда 
РА. Ереван, 5 февраля 2016г.
The full text of the speech of G. Harutyunyan, President of the Constitutional Court dedicated to 20th 
anniversary of establishment of the RA Constitutional Court. Yerevan, February 5, 2016. 

2015 
162. Գ. Հարությունյան - Սահմանադրության գերակայության ապահովման արդի 

մարտահրավերները: Զեկույց 2015թ. օգոստոսի 27-30-ին Աստանայում հրավիրված 
միջազգային խորհրդաժողովում:
Арутюнян Г.Г. Современные вызовы обеспечения верховенства Конституции. Доклад на 
состоявшейся 27-30 августа 2015 года в Астане Международной конференции.
G. Harutyunyan. The Modern Challenges of Ensuring Rule of Constitution. Report at the International 
Conference held in Astana on August 27-30, 2015. 

2014 
163. Գ. Հարությունյան - Ելույթ 2014թ. դեկտեմբերի 15-ին Երեւանում հրավիրված` «Մարդու 

իրավունքների եվրոպական չափանիշները եւ Եվրոպական դատարանում կառավարության 
լիազոր ներկայացուցչի դերը մարդու իրավունքների արդյունավետ պաշտպանության 
ապահովման հարցում» խորագրով միջազգային համաժողովում:
Арутюнян Г.Г. Выступление на проходящей 15 декабря 2014 года в Ереване Международной 
конференции на тему “Европейские критерии прав человека и роль уполномоченного представителя 
правительства в Европейском суде в вопросе обеспечения эффективной защиты прав человека”.
G. Harutyunyan. Speech at the International Conference “Issues of the European Criteria of Human Rights 
and the Role of the Authorized Representative of the Government in the European Court in ensuring 
effective defense of the human rights" held in Yerevan, on December 15, 2014.

164. Գ. Հարությունյան - Սահմանադրական վերահսկողության համակարգայնության եւ 
գործունակության նոր մարտահրավերները: Զեկույց Բելոռուսի Սահմանադրական 
դատարանի ստեղծման 20-ամյակին նվիրված միջազգային կոնֆերանսին, Մինսկ, հունիսի 26, 
2014թ.:
Арутюнян Г.Г. Новые вызовы в связи с дееспособностью и системным характером 
конституционного контроля. Доклад на Международной конференции, посвященной 20-летию 
создания Конституционного Суда Республики Беларусь, Минск, 26 июня, 2014г.
G. Harutyunyan. New Challenges of the Systematic Essence and Efficiency of the Constitutional Control. 



The report at the international conference dedicated to the 20th Anniversary of Establishment of the 
Constitutional Court of the Republic of Belarus, Minsk, Juine 26, 2014. 

165. Գ. Հարությունյան - Ողջույնի խոսք: Միջազգային համաժողով` նվիրված Բելառուսի 
Հանրապետության սահմանադրական դատարանի 20-ամյակին, Մինսկ, հունիսի 26, 2014թ.: 
Арутюнян Г.Г. Приветствие. Международная конференция, посвященная 20-летию 
Конституционного Суда Республики Беларусь, Минск, 26 июня, 2014г.
G. Harutyunyan. Greeting. International Conference dedicated to 20th Anniversary of Establishment of the 
Constitutional Court of the Republic of Belarus, Minsk, June 27, 2014.

166. Գ. Հարությունյան - Նոր ժողովրդավարության երկրների սահմանադրական 
վերահսկողության մարմինների միջազգային համաժողովի նախագահ Գագիկ Հարությունյանի 
ողջույնի խոսքը, Վենա, մայիսի 12, 2014թ.
Арутюнян Г.Г. Приветствие Председателя Международной конференции органов конституционного 
контроля стран новой демократии Гагика Арутюняна, Вена, 12 мая 2014г.
G. Harutyunyan. Greeting speech of Gagik Harutyunyan, President of the Conference of the Constitutional 
Control Organs of the Countries of New Democracy. Vienna, May 12, 2014. 

2013 
167. Գ. Հարությունյան - Սահմանադրականությունը նոր հազարամյակի սահմանադրական 

մշակույթի համատեքստում: Ելույթի տեքստը 2013թ. նոյեմբերի 26-ին Մոսկվայում տեղի 
ունեցած խորհրդաժողովում՝ նվիրված Ռուսաստանի Դաշնության Սահմանադրության 
ընդունման 20-ամյակին:
Арутюнян Г.Г. Конституционализм в контексте конституционной культуры нового
тысячелетия. Текст выступления на посвященной 20-летию принятия Конституции Российской 
Федерации Конференции, Москва, 26 ноября, 2013г.
G. Harutyunyan. Constitutionalism in the Context of Constitutional Culture of the New Millennium. Text of 
the presentation at the Conference dedicated to 20th anniversary of adoption of the Constitution of the 
Russian Federation, November 26 2013, Moscow.

168. Գ. Հարությունյան - Ժամանակակից սահմանադրականությունը. իրականության 
պարադիգմաները եւ մարտահրավերները: Զեկույց Միջազգային Խորհրդաժողովում` նվիրված 
Ռուսաստանի Դաշնության Սահմանադրության ընդունման 20-ամյակին, Սանկտ Պետերբուրգ, 
նոյեմբերի 14-15, 2013թ.:
Арутюнян Г.Г. Современный конституционализм: парадигмы реальности и вызовы. Доклад на 
Международной конференции, посвященной 20-летию принятия Конституции Российской 
Федерации, Санкт-Петербург, 14-15 ноября, 2013г.
G. Harutyunyan. Contemporary constitutionalism: paradigms and challenges of reality. Presentation at the 
International Conference dedicated to 20th anniversary of adoption of the Constitution of the Russian 
Federation, Saint Petersburg, November 14-15, 2013.

169. Գ. Հարությունյան - Սահմանադրական արդարադատության գործունակության եւ 
գործառութային անկախության սահմանադրական երաշխիքները: Ելույթ միջազգային 
կոնֆերանսին, Ռիգա, 24-29 սեպտեմբերի 2013թ.
Арутюнян Г.Г. Конституционные гарантии дееспособности и функциональной независимости 
конституционной юстиции. Доклад на Международной конференции в Риге, 24-29 сентября, 2013г.
G. Harutyunyan. Constitutional Guarantees of Capability and Functional Independence of the Constitutional 
Jurisdiction. Presentation at the International Conference in Riga, 24-29 September, 2013.

170. Գ. Հարությունյան – Իրավունքի գերակայության տեղն ու դերը մարդու եւ քաղաքացու 
սոցիալական վարքագծում: Զեկույց Երեւանյան համաեվրոպական խորհրդաժողովում, Երեւան, 
2013թ. հուլիսի 3-ին:
Арутюнян Г.Г. Место и роль верховенства права в социальном поведении человека и гражданина. 
Доклад на Ереванской Всеевропейской конференции, Ереван, 3 июля 2013 г.
G. Harutyunyan. Position and Role of Rule of Law in Human and Citizen's Behavior. The report at the 
Yerevan Pan-European Conference, Yerevan, July 3, 2013. 



171. Գ. Հարությունյան - Սահմանադրական դատարանի դերն իրավական պետության մեջ 
մարդու եւ իշխանության սոցիալական վարքագծի սահմանադրականացման գործում: «Արդի 
պայմաններում սահմանադրական արդարադատության մարմինների կողմից մարդու եւ 
քաղաքացու իրավունքների պաշտպանության խնդիրները» թեմայով միջազգային 
խորհրդաժողով, Յալթա, 20-22 հունիսի 2013 թ.:
Арутюнян Г.Г. Роль конституционного суда в конституционализации социального поведения 
человека и власти в правовом государстве. Международная конференция "Вопросы защиты прав 
человека и гражданина органами конституционной юрисдикции в современных условиях", Ялта, 
20-22 июня 2013 г.
Harutyunyan G. The role of the Constitutional Court in the constitutionalization of social behavior the 
individual and the authorities in the rule of law state. International Conference "The issues of protection of 
the rights of the individual and the citizen by the bodies of constitutional jurisdiction in contemporary 
conditions", Yalta, 20-22 June 2013.

172. Գ. Հարությունյան - Փոխակերպվող սահմանադրականության իրական դեմքը:
«Ռուսական սահմանադրական մոդելը` գաղափար, իրագործում, հեռանկարներ» թեմայով 
միջազգային գիտագործնական խորհրդաժողով սահմանադրական իրավունքի բնագավառում, 
Սանկտ Պետերբուրգ, 24-25 մայիսի 2013 թ.:
Арутюнян Г.Г. Подлинное лицо трансформационного конституционализма. Международная научно-
практическая конференция по конституционному праву "Российская конституционная модель: 
замысел, реализация, перспективы", Санкт-Петербург, 24-25 мая 2013 г.
Harutyunyan G. The genuine image of the transformational constitutionalism, International Scientific-
Practical Conference on Constitutional Law, "Russian constitutional model: design, implementation and 
prospects", St. Petersburg, 24-25 May 2013. 

2012 
173. Գ. Հարությունյան – Սահմանադրական դատարանի որոշումների կատարման 

երաշխիքները: Զեկույցի համառոտ տեքստը Երեւանյան միջազգային խորհրդաժողովում, 
Դիլիջան, 2012թ. հոկտեմբերի 5-ին:
Арутюнян Г.Г. Гарантии исполнения постановлений Конституционного Суда. Доклад на Ереванской 
международной конференции, Ереван, 5 октября 2012 г.
G. Harutyunyan. Guarantees of Execution of the Decisions of the Constitutional Court. The report at the 
17th Yerevan International Conference, Yerevan, October 5, 2012.

174. Գ. Հարությունյան – Համակարգային մոտեցումը սահմանադրական դատարաններում 
հավասարության սահմանադրա-իրավական սկզբունքի իրացմանն առնչվող հարցերը քննելիս: 
Զեկույց «Հավասարության իրավունքը. Սահմանադրական պաշտպանության սահմանները» 
թեմայով Սեւծովյան տարածաշրջանների երկրների ռեգիոնալ համաժողովում, Բաթումի, 
Վրաստան, 6-7 հուլիսի 2012թ.:
Арутюнян Г.Г. Системность подходов при рассмотрении в конституционных судах дел 
относительно реализации конституционно-правового принципа равенства. Доклад на Черноморской 
региональной конференции на тему “Право на на равенство: рамки конституционной защиты”, 
Батуми, Грузия, 6-7 июля 2012г.
G. Harutyunyan. The Systemacy of Approaches in the Constitutional Courts during the Examination of 
Issues Regarding the Implementation of the Constitutional-Legal Principle of Equality. The report at the 
Black Sea Regional Conference on "the Right to Equality: Scope of Constitutional Protection", Batumi, 
Georgia, July 6-7, 2012. 

2011 
175. Գ. Հարությունյան – Սահմանադրական վերահսկողության համակարգվածության եւ

շարունակականության հրատապ խնդիրները: Ռուսաստանի Դաշնության սահմանադրական 
դատարանի քսանամյակին նվիրված միջազգային կոնֆերանսում ելույթի տեքստը, Սանկտ –
Պետերբուրգ, 28 հոկտեմբերի 2011թ.:
Арутюнян Г.Г. Актуальные проблемы системности и непрерывности конституционного



контроля. Текст выступления на международной конференции, посвященной двадцатилетию начала 
работы Конституционного Суда Российской Федерации, Санкт-Петербург, 28 октября 2011г. 
G. Harutyunyan. Actual problems of systemacy and continuity of the constitutional control. Text of the 
speech at the International Conference dedicated to the 20th anniversary of the Constitutional Court of the 
Russian Federation, St. Petersburg, October 28, 2011.

176. Գ. Հարությունյան – Սահմանադրական դատարանի իրավական դիրքորոշումները 
որպես նախադեպային իրավունքի աղբյուր: Զեկույց Երեւանյան 16-րդ միջազգային 
խորհրդաժողովում, Երեւան, 6 հոկտեմբերի 2011թ.:
Арутюнян Г.Г.Правовые позиции Конституционного Суда как источник прецедентного
права. Доклад на 16-ой Ереванской международной конференции, Ереван, 6 октября 2011г.
G. Harutyunyan. Legal positions of the Constitutional Court as a source of case-law. The report at the 16th 
Yerevan International Conference, Yerevan, October 6, 2011.

177. Գ. Հարությունյան – Հիմնարար սահմանադրական արժեքները, հասարակական 
փորձը, Սահմանադրական դատարանը, իրականության ծրագրերը: Զեկույց միջազգային 
կոնֆերանսում` նվիրված Լատվիայի սահմանադրական դատարանի 15-ամյակին, Ռիգա, 29 
սեպտեբմերի 2011թ.:
Арутюнян Г.Г. Основополагающие конституционные ценности, общественная практика, 
Конституционный Суд: парадигмы реальности. Доклад на Международной конференции, 
посвященной пятнадцатилетию Конституционного Суда Латвии. Рига, 29 сентября 2011г.
G. Harutyunyan. Fundamental Constitutional Values, Public Practice, Constitutional Court: Paradigms of 
Reality. The report at the International Conference dedicated to the 15th anniversary of the Constitutional 
Court of Latvia, Riga, September 29, 2011.

178. Գ. Հարությունյանի ելույթի տեքստը ՀՀ անկախության 20-ամյակի առիթով,Ղափան, 21 
սեպտեմբերի 2011թ.:
Арутюнян Г.Г. Текст выступления, посвященного 20-летию независимости РА, Капан, 21 сентября 
2011г.
G. Harutyunyan. Text of the speech dedicated to the 20th anniversary of Independence of the RA, Kapan, 
September 21, 2011.

179. Գ. Հարությունյան – Հայաստան - Սփյուռք գործակցության համակարգային 
զարգացումների ներկա հրամայականները: Ելույթ Սփյուռքի կազմակերպությունների 
ղեկավարների եւ ներկայացուցիչների համահայկական համաժողովում, Երեւան, 19 
սեպտեմբերի 2011թ.:
Арутюнян Г.Г. Современные императивы системного развития сотрудничества Армения –Диаспора. 
Выступление на Всеармянской конференции руководителей и представителей организаций 
Диаспоры, Ереван, 19 сентября 2011г.
G. Harutyunyan. Contemporary Imperatives of the System Development of Armenia - Diaspora Partnership. 
Presentation at the Pan-Armenian Forum for Heads and Representatives of Diaspora Armenian 
Organizations, September 19, 2011, Yerevan.

180. Գ. Հարությունյան – Անհատական սահմանադրական բողոք. համակարգային 
զարգացման եվրոպական միտումները: Ելույթ միջազգային կոնֆերանսում` նվիրված 
Ուկրաինայի սահմանադրական դատարանի 15-ամյակին, Կիեւ, 16 սեպտեմբերի 2011թ.: 
Арутюнян Г.Г. Индивидуальная конституционная жалоба: eвропейские тенденции системного 
развития. Выступление на Международной конференции, посвященной пятнадцатилетию 
Конституционного Суда Украины, Киев, 16 сентября 2011г.
G. Harutyunyan. Individual Constitutional Complaint: European Tendencies of Systemic Development. The 
speech at the International Conference dedicated to the 15th Anniversary of the Constitutional Court of 
Ukraine, Kiev, September 16, 2011.

181. Գ. Հարությունյան – Սահմանադրականության համակարգային մոնիտորինգը եւ 
սահմանադրական արդարադատության զարգացման հիմնախնդիրները: Ելույթ Բուլղարիայի 
Հանրապետության սահմանադրական դատարանի 20-ամյակին նվիրված միջազգային 
կոնֆերանսում, Սոֆիա, 29 հուլիսի 2011թ.։
Арутюнян Г.Г. Системный мониторинг конституционализма и проблемы развития конституционной 



юстиции. Выступление на Mеждународной конференции, посвященной двадцатилетию 
Конституционного Суда Республики Болгарии, София, 29 июля 2011г. 
G. Harutyunyan. System monitoring of the constitutionalism and the problems of development of the 
constitutional justice. Presentation at the International Conference dedicated to the 20th anniversary of the 
Constitutional Court of the Republic of Bulgaria, Sofia, July 29, 2011.

182. Գ. Հարությունյան – Սահմանադրական վերահսկողության համակարգային 
զարգացմանն ուղղված ժամանակակից մարտահրավերները: Զեկույց Վրաստանի 
Սահմանադրական դատարանի 15 – ամյակին նվիրված միջազգային խորհրդաժողովում, 
Բաթումի, 25 հունիսի 2011թ.:
Арутюнян Г.Г. Современные вызовы системному развитию конституционного
контроля. Выступление на международной конференции, посвященной пятнадцатилетию 
Конституционного Суда Грузии, Батуми, 25 июня 2011г.
G. Harutyunyan. Modern Challenges to Systemic Development of Constitutional Control. Speech at the 
International Conference dedicated to the 15th anniversary of the Constitutional Court of Georgia, Batumi, 
June 25, 2011.

183. Գ. Հարությունյան – ՀՀ սահմանադրաիկան դատարանի կազմավորման 15-ամյակի 
առիթով: Ելույթ ՀՀ սահմանադրական դատարանի 15-ամյակի առիթով 2011թ. փետրվարի 4-ին 
հրավիրված միջոցառման ժամանակ:
Арутюнян Г.Г. По поводу 15-летия основания Конституционного Суда РА. Выступление на 
мероприятии по поводу 15-летия Конституционного Суда РА, состоявшемся 4 февраля 2011 года.
G. Harutyunyan. Dedicated to 15th Anniversary of Formation of the RA Constitutional Court. The speech at 
the event dedicated to 15th anniversary of formation of the RA Constitutional Court, held on February 4, 
2011. 

2010 
184. Գ. Հարությունյան – Սահմանադրական դատարանների գործառնության 

առանձնահատկությունները հասարակական վերափոխումների պայմաններում: Զեկույց 
2010թ. նոյեմբերի 4-ին Դուշանբեում տեղի ունեցած միջազգային գիտաժողովում։
Арутюнян Г.Г. Особенности функционирования конституционных судов в условиях общественной 
трансформации. Доклад на международной научной конференции в Душанбе 4 ноября 2010г. 
Harutyunyan G. Peculiarities of functioning of the constitutional courts in the conditions of public 
transformation. Report at the International Scientific Conference in Dushanbe on 4 November 2010.

185. Գ. Հարությունյան – Մարդու սահմանադրական արդարադատության իրավունքի 
երաշխավորման արդի հրամայականները: Զեկույց Երեւանյան 15-րդ միջազգային 
խորհրդաժողովում՝ նվիրված ՀՀ Սահմանադրության 15-ամյակին, 21-23 հոկտեմբերի, 2010թ.: 
Арутюнян Г.Г. Современные вызовы гарантирования права человека на конституционное 
правосудие. Доклад на 15-ой Ереванской международной конференции, посвященной 15-летию 
Конституции РА, 21-23 октября 2010г.
Harutyunyan G. Contemporary Imperatives in Ensuring the Individual Right to Constitutional
Justice. Presentation at the 15th Yerevan International Conference dedicated to the 15th anniversary of the 
Constitution of the Republic of Armenia, 21-23 October, 2010.
Harutunian G. Defis Contemporains de la Garantie du Droit de l'Homme a la Justice
Constitutionnelle. Rapport à la 15e conférence internationale d'Erevan consacrée au 15e anniversaire de la 
Constitution de la République d’ Arménie, 2010.

186. ՀՀ սահմանադրական դատարանի նախագահ, սահմանադրական դատարանների 
միջազգային կոնֆերանսի բյուրոյի անդամ, պրոֆեսոր Գ. Հարությունյանի ելույթի տեքստը` 
տրամադրված սահմանադրական դատարանների երկրորդ համաշխարհային կոնգրեսին, որի 
նստաշրջանը տեղի կունենա 2011թ. հունվարի 16-18-ին Ռիոդեժանեյրոյում (Բրազիլիա): 
Կոնգրեսի կողմից քննարկվող հիմնական թեման է լինելու. «Իշխանությունների 
տարանջատումը եւ սահմանադրական դատարանների ու համարժեք մարմինների 
անկախությունը»:
Арутюнян Г.Г. Разделение властей и обеспечение независимости конституционных судов в 



условиях общественной трансформации. Доклад на Втором всемирном конгрессе конституционных 
судов. Рио-де-Жанейро, 16-18 января 2011г. 
Harutyunyan G. Separation of Powers and Independence of Constitutional Courts in Conditions of 
Societal Transformation. Communication at the 2nd Congress of the World Conference on Constitutional 
Justice. Rio de Janeiro, January 16-18, 2011. 

187. Գ. Հարությունյան – Սահմանադրաիրավական զարգացման որոշ 
առանձնահատկությունները հետխորհրդային երկրներում: Ելույթ 2010թ-ի օգոստոսի 27-ին 
Աստանայում տեղի ունեցած միջազգային գիտաժողովի ընթացքում` «Սահմանադրությունը 
որպես պետության ժողովրդավարական զարգացման հիմք» թեմայով:
Арутюнян Г.Г. Некоторые характеристики конституционно-правового развития в странах 
постсоветского пространства. Выступление на международной научной конференции в Астане 27 
августа 2010г. на тему "Конституция - основа демократического развития государства". Harutyunyan 
G. Some characteristics of constitutional legal development in countries of post-soviet space. Presentation at 
the International Scientific Conference on “Constitution - basis of democratic development of the state” in 
Astana on August 27, 2010.

188. ՀՀ ՍԴ նախագահ Գ.Գ. Հարությունյանի զեկույցը Հայաստանի անկախության մասին 
հռչակագրի ընդունման 20-ամյակին նվիրված ընդունելության առիթով, 2010թ օգոստոսի 23-ին: 
Доклад Председателя КС РА Г. Г. Арутюняна на приеме по поводу 20-летия принятия Декларации о 
независимости Армении, 23 августа 2010г.
The RA Constitutional Court President Mr. G. Harutyunyan made a presentation on the statehood essence 
of the Declaration on August 23, 2010.

189. Գ. Հարությունյան - ՀՀ Սահմանադրության 15-ամյակի առիթով։ Ելույթ ՀՀ 
Սահմանադրության 15-ամյակին նվիրված հանդիսավոր նիստում, Երեւան, 2010թ. հուլիսի 3-
ին։
Арутюнян Г. К 15-летию Конституции Республики Армения. Выступление на торжественном 
заседании, посвященном 15-летию Конституции Республики Армения, Ереван, 03.07.2010г. 
Harutyunyan G. On the 15th Anniversary of the RA Constitution. Speech at the Ceremonial Meeting 
dedicated to the 15th Anniversary of the RA Constitution, Yerevan, 03.07.2010.

190. Գ. Հարությունյան - Սահմանադրաիրավական զարգացման որոշ ձեւախեղումները 
հետխորհրդային պետություններում։ Զեկույց 2010թ. մայիսի 28-ին Սանկտ Պետերբուրգում 
տեղի ունեցած միջազգային գիտական համաժողովում՝ «Ընդհանուրը եւ առանձնահատուկը 
հետխորհրդային պետությունների ժամանակակից տնտեսական եւ սահմանադրաիրավական 
զարգացման հարցում» թեմայով։
Арутюнян Г. Некоторые деформации в конституционно-правовом развитии постсоветских 
государств. Доклад на международной научной конференции в Санкт-Петербурге 28 мая 2010г. на 
тему "Общее и особенное в современном экономическом и конституционно-правовом развитии 
постсоветских государств".
Harutyunyan G. Some Deformations of the Constitutional-Legal Development of the Post-Soviet States. 
Report at the international scientific conference held on 28 May 2010 in St. Petersburg "The General and 
Singular in the Modern Economic and Constitutional-Legal Development of the Post-Soviet States".

191. Գ. Հարությունյան - Հայ սահմանադրականության զարգացման
հիմնախնդիրները։ Զեկույց Ստեփանակերտում հրավիրված միջազգային խորհրդաժողովում, 
17.04.2010թ.: 

192. Գ. Հարությունյանի ողջույնի խոսքը Երեւանում հրավիրված՝
«ԱՐԴԱՐԱԴԱՏՈՒԹՅՈՒՆ՝ ՆՈՐ ՄԱՐՏԱՀՐԱՎԵՐՆԵՐ» թեմայով միջազգային 
խորհրդաժողովում, 06.04.2010թ.։

2009 
193. Գ. Հարությունյան - Սահմանադրության գերակայության ապահովման արդի

մարտահրավերները։ Զեկույց Երեւանյան XIV միջազգային խորհրդաժողովում, 1-3.10.2009թ.։ 
Арутюнян Г. Современные вызовы обеспечения верховенства Конституции. Доклад на XIV
Ереванской международной конференции, 1-3.10.2009г. 



194. Գ. Հարությունյան - Իրավունքի ընկալման հայկական այբուբենը եւ ժամանակի 
մարտահրավերները։ Զեկույց հայ իրավաբանների միջազգային համաժողովում, 19.09.2009թ.։

195. Գ. Հարությունյան - Ընտրական իրավունքի դատական պաշտպանության հիմնական 
առանձնահատկություններն ու հիմնախնդիրները Հայաստանի
Հանրապետությունում ։ Զեկույց Ընտրական իշխանությունների եվրոպական 
ընկերակցության կողմից կազմակերպված՝ «Ընտրական իրավունքի դատական 
պաշտպանությունը» թեմայով Երեւանյան միջազգային խորհրդաժողովում, 03.09.2009թ.։

196. Арутюнян Г. Конституционный контроль – основа конституционной стабильности в 
гражданском обществе. Выступление на Международной конференции, посвященной 
пятнадцатилетию принятия Конституции Республики Молдова, 22.07.2009г.

197. Գ. Հարությունյան - Գերմանիայի Դաշնային Հանրապետության հիմնական օրենքը եւ 
դրա դերը եվրոպական սահմանադրականության զարգացման գործում։ Զեկույց Գերմանիայի 
Դաշնության Հիմնական օրենքի ընդունման 60-ամյակի առիթով, Երեւան, 27.05.2009թ.։ 
Harutyunyan G. Basic Law of the Federal Republic of Germany and its Role in the Development of 
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